
Visit the web version here .  
 

  

   
 >>> For the English version please scroll down.   

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Visual Arts in Germany and the UK | Zoom am 17. April 2023 | 17.00-18.30 
Uhr CET   

 

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

Die Internationale Gesellschaft der Bildenden Künste, touring artists und der Arts Infopoint UK 
wollen die Kunstszenen Deutschlands und Großbritanniens näher zusammenbringen! 
 
Im Rahmen eines knapp 90-minutigen digitalen Netzwerktreffens werden am 17. April per 
Zoom (17.00-18.30 Uhr) wichtige Organisationen, die aktuellen Finanzierungs- und 
Unterstützungsstrukturen für die visuellen Künste in Deutschland und in allen vier Nationen 
des Vereinigten Königreichs vorgestellt. Es wird auch Gelegenheit geben, sich in kleinen 
Gruppen digital miteinander zu vernetzen. 
 
Egal ob Künstler*in, Galerist*in, Kulturmanager*in oder Mitarbeiter*in in einer Organisation, 
jeder und jede ist herzlich willkommen. 
 
Registrieren Sie sich hier für die Veranstaltung 
 
Brexit Infopoint ist ein Projekt von touring artists und wird gefördert durch die Beauftragte der 
Bundesregierung für Kultur und Medien. 
 
(Weiter...)  
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Kreativ-Transfer | Zwei neue Ausschreibungen für Projekträume und 
Produzent*innengalerien | Bis zum 30. Mai 2023 bewerben!  

 

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

Im Rahmen des Programms Kreativ-Transfer III sind zwei neue Ausschreibungen 
veröffentlicht worden, die sich an Betreiber*innen von Projekträumen und 
Produzent*innengalerien richten. 
 
Reisekostenförderung für die Teilnahme an Kunstfestivals, Messen und messeähnlichen 
Veranstaltungen (PDF) | Für Veranstaltungen im Zeitraum 01. Juli 2023 – 30. April 2024. 
 
Förderung von strategischen Vorhaben der internationalen Vermarktung, Vernetzung und 
Professionalisierung (PDF) | Für Maßnahmen im Zeitraum 01. Juli 2023 – 30. April 2024. 
 
Die Frist für beide Ausschreibungen ist der 30. Mai 2023. 
 
Weitere Informationen sowie die Online-Antragsformulare hier auf der Kreativ-Transfer-
Website (runterscrollen zu Projekträumen) oder bei der IGBK. 
 
(Weiter...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Mapping Künstler*innenresidenzen in Deutschland und Impuls zu deren 
Vernetzung | Online-Formular zur Eingabe von Angeboten  

 

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

Die IGBK erarbeitet in 2023 ein Mapping von Künstler*innenresidenzen im Bereich der 
Bildenden Kunst in Deutschland und lädt Betreiber*innen von Künstlerhäusern und AiR-
Programmen dazu ein, sich zu beteiligen und ihr Angebot zu präsentieren. Hier können 
Betreiber*innen ihre Daten auf der IGBK-Website übermitteln. 
 
Residenzen sind auch für bildende Künstler*innen eine wichtige Struktur für die individuelle 
Mobilität und den Austausch mit lokalen Kunstszenen und Gegebenheiten. Wir möchten eine 
englischsprachige Zusammenstellung auf unserer Website implementieren, die Informationen 
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zu Residenzen in Deutschland beinhaltet. Neben großen Häusern soll diese vor allem auch 
kleinere Programme im Bereich der Bildenden Kunst erfassen. 
 
(Weiter...)  

   
 

 
 
  

 
 

   

 

onAIRISM - interaction and connectivity | Alle Videos der Konferenzinputs 
online!  

 

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

Alle Inputs, die im November 2023 auf der onAIRISM - interaction and connectivity Konferenz 
präsentiert wurden, sind nun auf der IGBK-Website als Video einzusehen! 
 
Hier finden Sie die Videos von 32° East (Kampala, Uganda) | CAA Contemporary Art 
Archipelago (Turku Archipelago, FIN) | Cemeti Institute for Art and Society (Yogyakarta, 
Indonesia) | Jatiwangi Art Factory (Majalengka, West Java, Indonesia) | Project Space Lagos 
(Lagos, Nigeria) | Raw Material Company (Dakar, Senegal) | Sa Sa Art Projects/ Pisaot 
Residency (Phnom Penh, Cambodia) | SPACE STUDIO (Vadadora, India) | TEOR/éTica (San 
José, CRI) | Theerta (Colombo, Sri Lanka) | Villa Gottfried (N'Gaparou, Senegal) | What About 
Art (Mumbai, India) 
 
(Weiter...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 Relaunch der touring artists Website | www.touring-artitsts.info   
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Die Website des Informationsportals touring artists wurde neu gestaltet! Die neue Seite ist 
einfacher zu benutzen und enthält aktualisierte Informationen über Angebote und Services. 
Außerdem gibt es einen neuen Info-Guide, der einem bei der Suche nach passenden 
Antworten hilft. 
 
touring artists informiert und berät Künstler*innen, Kreative und Veranstalter*innen im 
Kultursektor zu administrativen Fragen. Das Themenspektrum umfasst die Bereiche: 
- Einreise, Aufenthalt und Zugang zum Arbeitsmarkt 
- Transport von Kunstgegenständen, Equipment, Merchandise 
- Fragen der Sozialversicherung und auch anderer Versicherungen 
- Steuerliche Aspekte (Quellensteuer, Umsatzsteuer) 
- Vertragsgestaltung 
- Recherche für Fördermöglichkeiten (Export-, Reise- und Transportförderung, Förderung von 
Auslandsprojekten) usw. 
 
touring artists ist ein Projekt der IGBK, des Internationalen Theaterinstituts (ITI) Zentrum 
Deutschland und des Dachverband Tanz (DTD), initiiert und gefördert durch die Beauftragte 
der Bundesregierung für Kultur und Medien. 
 
(Weiter...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Culture Moves Europe | Aktuelle Ausschreibungen Individual Mobility Action 
und Residency Action  
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Culture Moves Europe unterstützt kulturelle Mobilität in den 40 Creative Europe Ländern. 
Zwischen 2022 und 2025 werden rund 7.000 Förderungen an Kunst- und Kulturschaffende 
sowie an Gastorganisationen aus den Bereichen Architektur, kulturelles Erbe, Design und 
Modedesign, literarische Übersetzung, Musik, darstellende und bildende Künste vergeben. 
 
Derzeit sind folgende Ausschreibungen veröffentlicht 
Individual Mobility Action | Bewerbungen sind möglich bis zum 31. Mai 2023 
Residency Action | Bewerbungen sind möglich bis zum 15. Juni 2023 
 
(Weitere Informationen auf der Website des Creative Europe Desk Kultur...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Aktuelle Ausschreibungen auf der IGBK-Website | Plattform auch für Ihre 
Open Calls  
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Dekoloniales Denkzeichen/ Berlin Global Village | Kunstwettbewerb | Bewerbung bis 
zum 07. Mai 2023 
Berlin Global Village hat den Kunstwettbewerb für das „Dekoloniale Denkzeichen“ gestartet. 
Dabei wird in einem offenen, anonymen und weltweiten Kunstwettbewerb die Realisierung 
eines dekolonialen Denkzeichens – einer künstlerischen Arbeit, die sich mit Dekolonisierung 
beschäftigt – ausgeschrieben. (Weiter...) 
 
Hungry EcoCities: Artist Residencies to Explore AI-enabled Technologies in Agri-food | 
Residenz | Bewerbung bis zum 15. Mai 2023 
Hungry EcoCities ist eine Initiative, die mithilfe von KI-gestützten Technologien 
verantwortungsvolle, kunstorientierte Lösungen für die Agrar- und Ernährungsindustrie 
entwickeln will. Im Rahmen dieses Programms werden 20 W+T+KUNST-Residenzen 
stattfinden, die darauf abzielen, Prototypen dieser Lösungen für Endnutzer zu entwickeln. 
(Weiter...) 
 
Hier finden Sie auf der IGBK-Website eine Auswahl aktueller internationaler Ausschreibungen 
für bildende Künstler*innen. 
 
Hier gelangen Sie zum Formular auf der IGBK-Website für das Eintragen Ihrer eigenen Open 
Calls.  
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Visual Arts in Germany and the UK - an opportunity to network and learn | 
Zoom on 17 April 2023 | 5.00-6.30h CET  
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Internationale Gesellschaft der Bildenden Künste, touring artists and Arts Infopoint UK want to 
bring the visual arts scenes in Germany and the UK together! 
 
During a 90-minute online session 5.00-6.30pm CET, key organisations will present the 
current funding and support structures for the visual arts in Germany and across all 4 nations 
of the UK. It will also be an important opportunity for you to meet each other and network 
during the session through breakout rooms, and an opportunity to ask the presenters 
questions. 
 
If you are an artist, gallerist, visual arts organisation, or even from another of the cultural 
sectors, come along to our online event as we explore the visual arts in Germany and the UK. 
 
Register for the event here. 
 
Brexit Infopoint is a project by touring artists and is funded by the German Federal 
Government Commissioner for Culture and the Media. 
 
(More...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Kreativ-Transfer | Two new open calls for project spaces and producers' 
galleries | Apply until 30 May 2023!   
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Two new open calls have been published as part of the Kreativ-Transfer III program, which 
are aimed at project spaces and producers' galleries. 
 
Support for travel costs for participation in art festivals, fairs and fair-like events (PDF) | For 
events in the period 01 July 2023 – 30 April 2024 
 
Funding for international networking, visibility and professionalization projects (PDF) | For 
actions in the period 01 July 2023 – 30 April 2024 
 
The deadline for both calls is 30 May 2023. 
 
More information and application forms on the Kreativ-Transfer-Website (scroll down to project 
spaces) or here on the IGBK Website. 
 
(More...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Mapping artist residencies in Germany and encouraging their networking | 
Online-form to publish information on residencies  

 

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

IGBK is currently developing a mapping of artist residencies in the field of visual arts in 
Germany and invites operators of artist in residence programs to participate. Residency 
operators can submit data on their programs here on the IGBK website. 
 
Residency programs play an important role in the international careers of artists: They provide 
access to networks and new forums, and foster exchanges between local art scenes, artists 
and international audiences. To this end, we will be mapping residencies and artists' houses 
("Künstlerhäuser") in the field of visual arts in Germany and compilating a body of information 
in English on the IGBK website that includes not only large institutions but also smaller 
programs and structures. 
 
(More...)  
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 onAIRISM - interaction and connectivity | All conference inputs online!   

   
 

   

 

 

 

   
 

   

 

All inputs of the onAIRISM - interaction and connectivity conference in November 2023 are 
now available on the IGBK website! 
 
View videos here of the inputs by 32° East (Kampala, Uganda) | CAA Contemporary Art 
Archipelago (Turku Archipelago, FIN) | Cemeti Institute for Art and Society (Yogyakarta, 
Indonesia) | Jatiwangi Art Factory (Majalengka, West Java, Indonesia) | Project Space Lagos 
(Lagos, Nigeria) | Raw Material Company (Dakar, Senegal) | Sa Sa Art Projects/ Pisaot 
Residency (Phnom Penh, Cambodia) | SPACE STUDIO (Vadadora, India) | TEOR/éTica (San 
José, CRI) | Theerta (Colombo, Sri Lanka) | Villa Gottfried (N'Gaparou, Senegal) | What About 
Art (Mumbai, India). 
 
(More...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 Relaunch of the touring artists website | www.touring-artists.info   
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The touring artists website has ben redesigned! The new site is now easier to use and 
contains updated information about our offers and services. There is also a new info guide to 
help you find the right answers. 
 
The touring artists information portal informs and advises artists, creatives, and organizers in 
the cultural sector on administrative issues. Our range of topics includes : 
- Entry, residence, and access to the labour market 
- Transport of art objects, equipment, and merchandise 
- Questions of social security and other insurances 
- Fiscal aspects (withholding tax, VAT) 
- Research for funding opportunities (export, travel and transport funding, funding for foreign 
projects) etc. 
 
touring artists is a project by IGBK, the International Theatre Institute (ITI) Germany and 
Dachverband Tanz Deutschland (DTD), initiated and supported by the German Federal 
Government Commissioner for Culture and the Media. 
 
(More...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 

Culture Moves Europe | Current calls for Individual Mobility Action and 
Residency Action  
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Culture Moves Europe supports cultural mobility in all 40 Creative Europe countries. From 
2022 to 2025, around 7.000 grants will be awarded to artists, cultural professional and host 
organisations from the sectors of architecture, cultural heritage, design and fashion design, 
literary translation, music, performing arts and visual arts. 
 
Currently the following calls are published 
Individual Mobility Action | Apply until 31 May 2023 
Residency Action | Apply until 15 June 2023 
 
(More information on the website of the Creative Europe Desk Culture Germany...)  

 

   
 

 
 
  

 
 

   

 Current opportunities on the IGBK-Website | Publish your open calls   
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Dekoloniales Denkzeichen/ Berlin Global Village | Art in public space | Apply until 07 
May 2023 
Berlin Global Village has launched the art competition for the “Decolonial Memorial”. This is an 
open, anonymous and worldwide art contest for the realization of a decolonial memorial sign – 
an artistic work dealing with decolonization. The artwork will be permanently and visibly placed 
in the outdoor area of Berlin Global Village. (More...) 
 
Hungry EcoCities: Artist Residencies to Explore AI-enabled Technologies in Agri-food | 
Residency | Apply until 15 May 2023 
Hungry EcoCities is an initiative that seeks to develop responsible, art-driven solutions for the 
agri-food industry using AI-enabled technologies. This programme will host 20 S+T+ARTS 
residencies aimed at prototyping these solutions for end-users. (More...) 
 
You can find an overview of international open calls for visual artists here on the IGBK 
website. 
 
We have also set up a form on our website for publishing your open calls and are looking 
forward to your entries.  

 

   
 

 
 
  

 
 

   
 

Die IGBK und ihre Projekte werden gefördert von der Beauftragten der Bundesregierung für Kultur und Medien 
und von der Kulturstiftung der Länder. / The IGBK and its projects are supported by the Federal Government 
Commissioner for Culture and the Media and by the Kulturstiftung der Länder.  
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Hier finden Sie die Newsletter der vergangenen Monate / Find previous IGBK-Newsletters here 
 
Internationale Gesellschaft der Bildenden Künste (IGBK) 
Markgrafendamm 24/ Haus 16 - 10245 Berlin 
Tel.: +49 (0)30 23 45 76 66, E-Mail: art@igbk.de 
www.igbk.de 
 
Von unserem Newsletter abmelden / Click here to unsubscribe 
Datenschutz/Privacy Policy | Impressum/Imprint 
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